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Sammanfattning 

Vid nämndens sammanträde den 22 mars 2018 inkom Liberalerna 

(L) med skrivelsen: Utred varför barngruppernas storlek ökat och 

personaltätheten minskat i förskolan (bilaga 1). Nämnden beslutade 

att överlämna skrivelsen till förvaltningen för beredning.  

 

Förvaltningen kan konstatera att barngruppernas storlek och 

personaltätheten i förskolan har varierat under de senaste åren men 

inte har överskridit kommunfullmäktiges mål. Vidare ser 

förvaltningen en minskning av antalet barn med deltidskontrakt 

sedan reformen om att barn till föräldralediga vårdnadshavare har 

rätt att gå heltid i förskolan. Förvaltningen kan inte se att 

barngruppernas storlek har ökat i och med reformen, men däremot 

har det medfört att förskolorna har behövt se över 

schemaläggningen av personalens arbetstider för att täcka behovet 

under dagen. 

Ärendet 

Vid nämndens sammanträde den 22 mars 2018 inkom Liberalerna 

(L) med skrivelsen: Utred varför barngruppernas storlek ökat och 

personaltätheten minskat i förskolan (bilaga 1). Nämnden beslutade 

att överlämna skrivelsen till förvaltningen för beredning.  
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Skrivelsen pekar på att barngruppernas storlek ökat och 

personaltätheten minskat samtidigt som de ekonomiska tillskotten 

för förskolorna varit små under mandatperioden. Vidare hänvisar 

skrivelsen till majoritetens beslut att ge föräldralediga rätt till heltid 

för det äldre syskonet och att det medfört större barngrupper under 

flera timmar per dag och fler dagar i veckan. Ytterligare 

konsekvenser av rätten till heltid anges vara högre arbetsbelastning 

och svårigheter att bedriva det pedagogiska uppdraget.  

 

Med det som bakgrund tas följande frågor  upp i skrivelsen: 

 

- Varför har barngruppernas storlek ökat och personaltätheten 

minskat? 

- Finns det budgetförutsättningar för att motverka 

utvecklingen med större barngrupper och mindre 

personaltäthet? 

- Hur har reformen om rätt till heltid för barn till 

föräldralediga på förskolan för barn till föräldralediga 

påverkat barngruppernas storlek i Enskede-Årsta-Vantör? 

- Hur har reformen om rätt till heltid för barn till 

föräldralediga påverkat förskolornas möjlighet att planera 

verksamheten i Enskede-Årsta-Vantör? 

Ärendets beredning 

Ärendet har beretts inom avdelning förskola.  

Förvaltningens svar 

- Varför har barngruppernas storlek ökat och 

personaltätheten minskat? 

 

Barngruppernas storlek har varierat under de fyra senaste åren men 

har inte överskridit kommunfullmäktiges mål om 16 barn per grupp 

i snitt. (14 barn i småbarnsgrupperna och 18 barn i 

storbarnsgrupperna) 
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Generellt är barngrupperna större på våren för att sedan minska 

under hösten. En förklaring till det är att det på våren går fler äldre 

barn (4-6år) på förskolorna jämfört med på hösten och att intaget av 

nya barn inte har motsvarat det antal barn som börjat i skolan.  

 

Antalet barn per årsanställd har ökat något under perioden 2014-

2017 men har inte överskridit kommunfullmäktiges årsmål om 4,9 

barn per personal.  

 
 

En förklaring till att det har ökat något under perioden är att 

förvaltningen har blivit bättre på att ge förskolecheferna underlag så 

att de kan planera och anpassa personalorganisationen efter antalet 

barn, särskilt under hösten då antalet inskrivna barn  i regel sjunker.  

 

 
 

 

- Finns det budgetförutsättningar för att motverka 

utvecklingen med större barngrupper och mindre 

personaltäthet? 

 

Inom befintlig budget bedömer vi att förskolorna kommer att kunna 

hålla kommunfullmäktiges  mål om 16 barn per grupp och en 

personaltäthet om  4,9 barn per personal. 
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- Hur har reformen om rätt till heltid för barn till 

föräldralediga på förskolan för barn till föräldralediga 

påverkat barngruppernas storlek i Enskede-Årsta-Vantör? 

 

Reformen har inte påverkat storleken på barngrupperna. Skillnaden 

mellan 2016 och 2017 visar att barngruppernas storlek minskat en 

aning det senaste året. (Se tabell ovan) Däremot har barnens 

vistelsetid på förskolan ökat. 

 

- Hur har reformen om rätt till heltid för barn till 

föräldralediga påverkat förskolornas möjlighet att planera 

verksamheten i Enskede-Årsta-Vantör? 

 

Under det senaste året har barnens vistelsetid i förskolan generellt 

ökat. I december 2016 hade 19 procent (669 barn) av barnen 

deltidskontrakt och i december 2017 var det 10 procent (344 barn). 

Detta medför att förskolecheferna behöver se över 

schemaläggningen av personalens arbetstider för att täcka behovet 

under dagen samt för att organisera för pedagogernas planeringstid. 

Förvaltningen kommer att följa denna utveckling och under året ska 

ett närvarohanteringssystem börja användas. 

Förvaltningen föreslår Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd att 

godkänna tjänsteutlåtandet som svar på skrivelsen.  

Bilaga 

Skrivelse från Liberalerna 2018-03-22 - Utred varför 

barngruppernas storlek har ökat och personaltätheten minskat i 

förskolan. 


